
Nr I-0052(V)2011 
 
 
 

P  R  O T O K Ó Ł   Nr V/2011 
 

z sesji Rady Gminy Poraj  
 

odbytej w dniu 28 stycznia 2011 roku  
w budynku Urzędu Gminy w Poraju, ul. Jasna 21 

sala nr 220 
 

 
 

Sesję Rady Gminy Poraj otworzyła i prowadziła p. Katarzyna 
Kaźmierczak – Przewodnicząca Rady Gminy. 

 

Na ogólny stan 15 Radnych w sesji uczestniczyło 15  -  lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokółu. 
 
 

Porządek  obrad: 
 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta od ostatniej sesji. 

5. Zapytania i wnioski – odpowiedzi.  

6. Informacja z przebiegu akcji „Zima” (stan dróg, 

ewentualne szkody spowodowane zimą). 

7. Analiza sytuacji mieszkańców objętych opieką GOPS           

w związku z zimą. 

8. Projekty uchwał w sprawie: 

8.1. zmiany Uchwały Nr 159(XXVII)2009 Rady Gminy Poraj      

z dnia 31 marca 2009 roku w sprawie  powołania Rady 

Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki  

Zdrowotnej  Gminnego Ośrodka Zdrowia w Poraju, 

8.2. zmiany Planu Odnowy Miejscowości Poraj na lata 

2009-2015, 

8.3. zmiany Uchwały Nr 24(IV)2010 Rady Gminy Poraj          

z dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie budżetu 

Gminy Poraj na rok 2011, 

8.4. zmiany fragmentów „Studium uwarunkowań                  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Poraj”. 

9. Sprawy organizacyjne. 

10. Zamknięcie sesji. 
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P r z e b i e g    o b r a d: 
 
 

Ad. 1  porządku obrad: 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodnicząca Rady Gminy p. K. Kaźmierczak o godzinie 1300 otworzyła 
sesję i po powitaniu Gości - według listy obecności stanowiącej załącznik 
nr 2 do protokółu - stwierdziła quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji przez Radę Gminy. 
 

 

Ad. 2  porządku obrad:  
Ustalenie dziennego porządku obrad. 

Nawiązując do porządku obrad - zał. nr 3 - przekazanego w ustawowym 
terminie wszystkim Radnym, Sołtysom i jednostkom organizacyjnym 
Gminy, Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak zgłosiła w imieniu Wójta 
Gminy wniosek formalny o dopisanie do porządku sesji w pkt 9 podpunkt 
9.4. projektu uchwały w sprawie zmiany fragmentów „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Poraj”. 
Radni zatwierdzili wyżej opisaną zmianę 15 głosami „za”. 

Nawiązując do przegłosowanego wniosku radna p. Zdzisława Polak 
zgłosiła wniosek o przybliżenie Radnym tematu przed podjęciem tego 
projektu uchwały. 
Wniosek Radnej został przegłosowany i przyjęty 15 głosami „za”. 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak zobowiązała Radnych do 
dopisanie przyjętego podpunktu i zmianę dalszej numeracji tematów.             
Następnie oddała głos Przewodniczącej Komisji ds. oświaty, kultury, 
zdrowia i spraw społecznych p. Barbarze Trzaskowskiej-Szcześniak, która 
odczytała wniosek Komisji o wykreślenie pkt 8 z porządku obrad – jak        
w załączniku nr 4 do protokółu z sesji. 
15 głosami „za” Radni przenieśli na lutowe posiedzenia Rady Gminy  
„Informację o stanie służby zdrowia za rok 2010 i plany na bieżący rok”. 

Zapisany na wstępie „Protokółu” porządek obrad został przyjęty 

przez Radnych w drodze głosowania -  „jednogłośnie”. 

 
 

Ad. 3 porządku obrad: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 

Obecni na sali sesyjnej Radni nie wnieśli uwag do treści protokółu             
z ostatniej sesji  i zatwierdzili „jednogłośnie” Protokół Nr IV/2010 z sesji 
Rady Gminy Poraj odbytej w dniu 29 grudnia 2010 roku. 
 
 

Ad. 4  porządku obrad: 
Sprawozdanie z pracy Wójta od ostatniej sesji. 

Pan Łukasz Stachera – Wójt Gminy Poraj – zapoznał uczestników sesji         
z następującymi dokumentami: 

1) „Informacja z wykonanych zadań w okresie międzysesyjnym 
styczeń 2011 r.” – stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu, 
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2) „Informacja międzysesyjna Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej      
w Poraju za miesiąc styczeń 2011 r.” – zał. nr 6; 

3) „Dane dot. mieszkańców Gminy według stanu na dzień 26.01.2011 
r.” – zał. nr 7, 

4) Informacją o pracy Urzędu i jej jednostek – jak w załączniku nr 8 
do niniejszego protokółu. 

Kończąc swoje wystąpienie p. Wójt oświadczył, że każda rozpoczęta na 
terenie Gminy inwestycja ma problemy i wskazał miedzy innymi na: 
rozwiązaną Umowę z wykonawcą na budowie Gimnazjum w Poraju, 
ponieważ Firma zbankrutowała; remont cząstkowy basenu kąpielowego       
w Żarkach Letnisku, który należy wykonać kompleksowo z udziałem 
środków zewnętrznych; rezygnację z termomodernizacji budynku Urzędu 
oszacowanej na 519 tyś zł z dofinansowaniem 38 tyś zł z RPO informując, 
że można uzyskać dofinansowanie do 85% inwestycji w miesiącu 
kwietniu tego roku. Poinformował również o pozyskanych dotacjach dla 
Stowarzyszenia FENIKS z siedzibą w Poraju i dla 5 szkół z programu 
wyrównania szans edukacyjnych. 
 
 

Ad. 5 porządku obrad: 
Zapytania i wnioski – odpowiedzi.  

W tym punkcie kolejno głos zabrali: 
 

• radna p. Z. Polak poruszyła sprawy: 
1) łatania dziur w drogach wnosząc o zweryfikowanie                     

i uzupełnienie masą najważniejszych ulic w Żarkach 
Letnisku, 

2) likwidacji Poczty w sołectwie i uzasadniając optowała za 
utrzymaniem punktu pocztowego, 

3) niespuszczonej wody z basenu kąpielowego, 
4) odkładania w czasie budowy drogi w ul. hr Raczyńskiej -

apelowała o ogłoszenie przetargu, 
5) braku harmonogramu prac związanych z odwodnieniem 

Gminy - wskazała na zalane piwnice i piece c.o., 
6) opóźnienia budowy oczyszczalni w Masłońskim, 
7) wykonania chodnika na ul. Letniskowej i oporu ze strony 

jednego mieszkańca prosiła o większą determinacje ze strony 
Urzędu; 

• radny p. Krzysztof Szustak zapytał: 
1) o termin i możliwości wykonania nadbudowy                   

i chodnika w ul. Chorońskiej w Poraju (jest 
dokumentacja), 

2) czy Gmina podjęła działania w sprawie zalegającego na 
posesjach azbestu przestrzegając przed znalezieniem go 
w lasach, 

3) jakie zostały podjęte działania w temacie odwodnienia 
Gminy, 

4) jak realizowane będzie i na jakim stopniu 
zaawansowania znajduje się oświetlenie ul. Ogrodowej                  
w Poraju; 
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• radny p. Krzysztof Klimek wskazując na zatopienie ul. Wiejskiej         
w Żarkach Letnisku od 2002 roku apelował o poprowadzenie  
odwodnienia wzdłuż ulicy wskazując na bezzasadność wykupu 
działki w tym celu. Mówił również o zalanych terenach w byłym 
Dzierżnie i ul. Ogrodowej oraz poprosił o wykonanie naprawienia 
nawierzchni ulicy wjazdowej do sołectwa. Pytał o: 

1) termin zakończenia prac planistycznych i pozwolenie 
na budowę mieszkańcom ul. Prostej i Porajskiej, 

2) negocjacje w temacie przejęcia działek od PKP, 
3) realizację budowy oczyszczalni i wskazanie winnego 

zmiany jej lokalizacji; 
• radna p. Jolanta Kozak poprosiła o udzielenie odpowiedzi                

w temacie: dofinansowania do zdjęcia eternitu z pokryć dachowych, 
terminu  i zawarcia umowy na wywóz plastików, drogi wojewódzkiej 
791 tj. ul. 3-go Maja w Poraju, – kiedy realizacja?; 

• radny p. Andrzej Ludwikowski wskazał na zator tamujący odpływ 
wody na ul. Zielonej i pytał o negocjacje w tej sprawie ze 
„ZŁOMREXEM”, 

• radna p. Barbara Trząskowska-Szcześniak: 
1) czy zakończono opracowanie Regulaminu i Schematu 

Organizacyjnego Urzędu Gminy z informacją dla 
Komisji Rady, 

2) czy Zakład Energetyczny postawił transformator by nie 
było przestoju związanego z brakiem zasilania przy 
realizacji budowy oczyszczalni w Masłońskim, 

3) wskazując na nadmiar wody i niedobór światła 
postulowała o ustalenie priorytetów najpierw inwestycji 
bytowych kwestionując dalszą budowę budynku 
wielofunkcyjnego w Masłońskim – zapytała jak Wójt 
ocenia w obecnej sytuacji budżetowej dalszą realizację 
tej inwestycji, 

4) nawiązując do konkursu i sposobu konsultowania            
z organizacjami pozarządowymi prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego poprosiła                     
o poszerzenie składu komisji konkursowej o członków 
Komisji ds. oświaty i rozszerzenie oceny wniosków 
konkursowych wyrażając obawę co do możliwości 
dofinansowania innych organizacji niż kluby sportowe; 

• radny p. Tomasz Brymora wnioskował o unieważnienie i ponowne 
ogłoszenie konkursu dla organizacji pozarządowych z uwagi na 
brak wcześniejszej informacji w tym temacie wskazując na słaby 
przepływ informacji do zainteresowanych problemem i na potrzebę 
poszerzenia składu Komisji Konkursowej. Poinformował, że zgłosiło 
się tylko jedno Stowarzyszenie. Mówił jak ważne dla dzieci                    
i młodzieży jest uprawienie innych dyscyplin sportu jak na 
przykład karate, żeglarstwo, jazda na nartach; 

• radna p. Anna Zagroba: 
1) wskazała na tragiczny stan nieruchomości Fabryki 

Tektury w Masłońskim i jej zaległości w granicach 
miliona złotych - apelowała o zobligowanie Prezesa do  
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zajęcia się stanem bezpieczeństwa na terenie jego 
własności, 

2) pytała o: możliwości i termin dofinansowania do 
solarów oraz w temacie położenia rur kanalizacyjnych 
przy budowie ścieżki pieszo-rowerowej i odwodnienia 
terenów kolejowych. 

Mieszkańcy: 
− p. Czechowski z Poraja pytał: po co zakupiono tak duży grunt pod 

budowę oczyszczalni w Jastrzębiu; ile projektów technicznych jest 
opracowanych w Gminie bo są ważne 2 lata; kto się weźmie za 
Inspektorów nadzoru pobierających procenty od wartości inwestycji 
i wskazał na: budowę drogi i chodnika w ul. 3-go Maja w okresie 
zimowym, dziurę w nowej nawierzchni na ul. Ogrodowej; kto 
odpowiada za wycinkę drzew i dlaczego nie ma zieleni a wycina się 
wszystkie drzewa przy inwestycjach np. w ul. Górniczej i w ul. 3-go 
Maja w Poraju wnosząc o nasadzenia; 

− p. Wroniecki z Poraja nawiązując do swojej wypowiedzi na sesjach 
pytał o plan działania w sprawie odwodnienia. Postulował               
o skoordynowanie działań, wykonanie opinii hydrogeologa                 
i inwentaryzacji, które rejony i domy mają podtopienia wyrażając 
nadzieję, że temat odwodnienia załatwi obecna kadencja Rady; 

− p. Skrzypiec z Masłońskiego nawiązał do: 
1) informacji z gazety na temat 60 metrowej pomyłki przy 

planowaniu oczyszczalni optując za obciążeniem kosztami 
projektanta, 

2) spękanej i rozjeżdżonej drogi myszkowskiej w ul. Ostrowskiej 
apelował o naprawienie w ramach gwarancji, 

3) ustalenia właścicieli niezamieszkałych działek przy ul. 
Ostrowskiej i porozumienia z Powiatowym Zarządem Dróg          
w sprawie rowów melioracyjnych mówił o braku informacji 
od urzędnika z Gminy, co do stanu własności terenów 
przylegających do drogi; 

− p. Błaszczyk z Poraja: 
1) w związku z odwodnieniem w trybie pilnym (teraz           

w okresie wegetacji) wyciąć drzewa w rowach, 
2) dokonać przeglądu gwarancji i obciążyć Wykonawców 

dróg kosztami, 
3) zrobić koreferat (audyt) Studium i Planu do istniejącego 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Poraj (mpzp - Plan) poprawić jednym kosztem 
około 10 tyś zł cały Plan, który już był wielokrotnie 
zmieniany i Gmina wyłożyła 3-y razy tyle pieniędzy na 
jego zmiany niż kosztował Plan, 

4) przystąpić do uregulowania stanu prawnego dróg; 
− p. Chola z Żarek Letniska nawiązując do Uchwały Nr 185 Rady 

Gminy z 2009 roku dotyczącej sporządzenia mpzp w sołectwie 
Żarki Letnisko zapytał czy architekt dotrzyma terminu Umowy         
a w trakcie jej obowiązywania prosił o konsultacje z mieszkańcami     
i Radnymi w celu zgłoszenia i przedyskutowania uwag; 
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− sołtys Choronia poruszył kwestię oświetlenia w ul. Smużnej, 
Krzywej i Browarnej; 

− mieszkanka ul. Dębowej w Poraju powołując się na cytowane 
pismo, jakie złożyła do Urzędu Gminy 17 stycznia bieżącego roku 
apelowała o rozwiązanie 10-cio letniego problemu rowu 
odprowadzającego wodę; 

− sołtys Masłońskiego poinformował, że mieszkańcy sołectwa 
partycypowali w połowie kosztów projektu budowy budynku 
wielofunkcyjnego i uzasadniał potrzebę funkcjonowania tego 
obiektu apelując o dalszą realizację inwestycji.  Nawiązując do 
wyglądu terenów po byłej Fabryce Tektury w Masłońskim 
zaapelował o zobowiązanie obecnego właściciela do zburzenia 
fundamentów po byłej świetlicy; 

− sołtys Żarek Letniska wskazał na utrudnienia przejazdu                      
i bezpieczeństwo na drogach leśnych determinując władze Gminy 
do przywrócenia drogom pełnej szerokości – przykładowo od torów 
przez ul. Grzybową; 

− p. Makuch z Poraja wyraził niezadowolenie z powodu roszczenia 
Gminy do 30% udziału w wartości sprzedawanej działki; 

− w temacie wieży telefonii cyfrowej p. Charlet z Poraja pytała               
o decyzje Wójta Gminy w sprawie umowy i posadowienia wieży           
z Ery; 

− sołtyska p. T. Ociepka poruszyła sprawę oświetlenia kierując 
prośbę o podłączenie 6 lamp oświetlenia ulicznego od strony 
Kuźnicy Folwark i wykonanie dokumentacji na 5-y przewód – jak 
poinformował radny p. Przemysław Bąk lampy będą zamontowane    
w I kwartale bieżącego roku. 

 
Wójt Gminy odpowiadał: 

� Umowa z Erą nie została przedłużona i wygasła z końcem 
ubiegłego roku. Firma będzie musiała płacić kary umowne, 
ponieważ nie usunęła masztu. Aby nie utrudniać mieszkańcom 
Gminy połączenia nasza p. projektant w ciągu tygodnia rozważy 
wskazane przez Firmę 4 miejsca na nową lokalizację wieży, po 
czym odbędzie się konsultacja społeczna z zainteresowanymi 
tematem; 

� opłata planistyczna jest ustalona odgórnie i obowiązująca, 
podając za przykład przeklasyfikowanie działki rolnej na 
budowlana poinformował o obowiązku wniesienia opłaty 
odwołując p. Makucha do pracownika Urzędu Gminy w celu 
wyjaśnienia tej sprawy; 

� nikt nie ma wątpliwości co do zasadności budowy budynku 
wielofunkcyjnego w Masłońskim na którego pozwolenie na 
budowę 19 kwietnia ubiegłego roku wydał Naczelnik Starostwa        
w Myszkowie lecz trzeba dołożyć około pół miliona złotych                 
z budżetu Gminy, ponieważ w projekcie za 1,2 mln zł napisane 
było „rozbudowa Szkoły Podstawowej” a nie budowa budynku 
wielofunkcyjnego; 
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� wpłynęło pismo z ul. Dębowej i na wtorek zaplanowane jest 
spotkanie stron w sprawie rowu i odwodnienia, dążymy do 
polubownego załatwienia sporu; 

� będzie oświetlenie ulicy Smużnej i Krzywej w Choroniu, ul. 
Browarna nie – na razie Gminy obecnie nie stać; 

� odbyło się spotkanie z fachowcami w sprawie solarów i piecy. 
Firma wdroży projekt realizowany następnie przez pracownika       
z ochrony środowiska. Trzeba zabezpieczyć środki finansowe       
w budżecie i zaciągnąć kredyt, ponieważ Gmina jest zadłużona 
program odsunie się do realizacji od 2012 roku. Będzie to około 
50 wniosków w skali roku do 80% dofinansowane z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska z 20% wkładem 
własnym; 

� p. architekt dotrzyma terminu Umowy o dzieło w sprawie 
opracowania mpzp w sołectwie Żarki Letnisko przy ul. Prostej          
i Porajskiej. Ustalane jest spotkanie z planistą; 

� zmierzamy do zmiany mpzp i najwcześniej w lutym będzie 
uchwała w tym temacie, 

� swoimi siłami będzie prowadzone wyrywanie i wycinka                
w rowach, co możemy zrealizujemy; 

� zostanie opracowany i przedstawiony do analizy Komisji 
budżetowej w lutym projekt zmian Planu zagospodarowania; 

� zdecydowanie Wykonawca ma usunąć wady w ramach gwarancji 
dróg. Oszczędności w budowie dróg i nadzór z Gminy 
spowodowały obecny ich stan. Będzie prowadzona inna polityka    
i stosowana inna technologia budowy; 

� zieleń przy drogach i chodnikach ładnie wygląda, lecz musi być 
zachowane bezpieczeństwo. Są plany na więcej zieleni - park 
przy GOK-u, przy Gimnazjum w Poraju, na rondach; 

� teren pod budowę oczyszczalni i kanalizacji w Jastrzębiu został 
wyznaczony. Ta Rada musiała zamienić i wykupić wskazane do 
inwestycji tereny za nieduże koszty, będą one w przyszłości 
potrzebne do magazynowania i unieszkodliwiania odpadów oraz 
do utrzymania obiektu; 

� przystąpiliśmy kompleksowo do odwodnienia i są prowadzone 
wizje w terenie, konsultacje na terenie całej Gminy. Robimy 
własnymi siłami. Zostały skierowane pytania ofertowe w temacie 
budowy rowów, odmulenia i w przyszłym tygodniu wpłyną 
oferty. Wtedy podejmiemy dalsze działania w kierunku 
wyłonienia firmy, umowy itd. są w UG nieaktualne koncepcje na 
odwodnienie Choronia i Żarek Letniska z 2002 roku, lecz 
nierealizowane; 

� dojdziemy do porozumienia ze ZŁOMREXEM, będą rozmowy             
z Dyrektorem. Nie ma rowu, lecz jest rozwiązanie, aby przebiegał 
za płotem; 

� zostało wysłane pismo do PKP i czekamy na odpowiedź               
w sprawie przepustów; 

� rów B-1 musi być wykonany kompleksowo i należy opracować 
projekt pogłębienia, poszerzenia; 
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� na posiedzenie najbliższej Komisji Rewizyjnej będzie zaproszony 
Prezes Fabryki Tektury z Masłońskiego, ustalenia będą 
zaprotokółowane do egzekwowania; 

� Radni otrzymają do wglądu i analizy Regulamin i Schemat 
Organizacyjny Urzędu Gminy który jest na ukończeniu; 

� 24 stycznia bieżącego roku wpłynęło pismo Starostwa 
Powiatowego w Myszkowie, iż zostało wszczęte postępowanie      
w sprawie udzielenia pozwolenia na budowę kontenerowej stacji 
transformatorowej przy ul. Łącznej w Żarkach Letnisku; 

� Konkurs został ogłoszony zgodnie z przepisami. Ogłoszenia             
w sprawie konkursu dla organizacji pozarządowych znajdowały 
się w BIP i na tablicach ogłoszeń. Komisja Konkursowa składała 
się z 5-ciu członków: przedstawiciela Rady Gminy, 
przedstawiciela organizacji pozarządowej i 3 pracowników 
Urzędu Gminy. Konkurs został przeprowadzony w dniu 
wczorajszym o godzinie 12-ej - wpłynęła 1 oferta. Umowa 
zostanie przygotowana dla Klubu Polonia - 150 tyś zł. Pieniądze 
zostały, dlatego konkurs zostanie ogłoszony ponownie. Będzie 
wspierany każdy rozwój sportu w Gminie. Klub Zefir może 
ubiegać się również o środki finansowe z programu około 
turystycznego; 

� odwodnienie ul. Wiejskiej w Żarkach Letnisku – jest po wizji 
lokalnej w terenie. Do wykupienia jest 240 metrów działki. Jeżeli 
rozwiąże to problem odwodnienia tego rejonu będzie 
negocjowana cena wykupu działki, o czym będzie bieżąca 
informacja dla Radnych. W innym przypadku działka nie 
zostanie wykupiona; 

� Uchwała Nr 185 z 2009 roku jest w trakcie realizacji - zgodnie       
z mpzp i Umową z projektantem są to tereny po prawej i lewej 
stronie ul. Prostej i ul. Porajskiej. Harmonogram prac został 
podzielony na III części; 

� zweryfikujemy łatanie dziur - wykonywane były masą na ciepło; 
� wczoraj zostało wszczęte postępowanie administracyjne               

w Urzędzie Gminy i dojdziemy, kto popełnił błąd i dlaczego 
wydłuży się termin rozpoczęcia budowy oczyszczalni                   
w Masłońskim, 

� na spotkaniu z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg 
poinformuje w sprawie ul. Ostrowskiej; 

� pracownicy Urzędu Gminy są dla mieszkańców – prosimy            
o uwagi i zgłaszanie problemów z urzędnikami; 

� jest dotacja z budżetu Gminy dla mieszkańców na likwidacje 
azbestowych pokryć dachowych zapisana w Uchwale Rady 
Gminy Nr 219 z 2010 roku, która jest realizowana; 

� opracowany został harmonogram wywozu plastików co nastąpi     
w miesiącu lutym i znajdzie się na tablicach ogłoszeń oraz 
stornie internetowej Urzędu; 

� chcemy wykonać I etap w sprawie drogi wojewódzkiej 791 do 
końca roku tj. przebudowa ronda, wymiana łańcuchów, 
kontynuacja ścieżki pieszo rowerowej (kanał deszczowy) –  
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wiosna 2012 roku, w newralgicznych miejscach staramy się          
o umieszczenie światła pulsującego, jest to dość trudne; 

� w tym roku planowany jest odcinek dolny oświetlenia w ul. 
Ogrodowej – do weterynarza; 

� w Poraju na pewno będzie Urząd Pocztowy, natomiast w sprawie 
Żarek Letniska planowane jest spotkanie na temat budynku; 

� z Nadleśnictwem zostanie podpisana Umowa najmu lokalu 
użytkowego po banku w strażnicy OSP w Żarkach Letnisku; 

� sprawa uzupełniania dziur w nawierzchni oraz zasuwy na 
basenie zostanie przekazana Kierownikowi Referatu Gospodarki 
Komunalnej do wykonania; 

� droga w ul. Hr. Raczyńskiej została zniszczona przy 
wykonywaniu inwestycji drogi wojewódzkiej i budowie ścieżki 
pieszo rowerowej i ówczesne władze samorządu w tym czasie 
powinny rozmawiać z Urzędem Marszałkowskim. Chcemy 
naciskać Zarząd Dróg Wojewódzkich i Urząd Marszałkowski       
o dofinansowanie na kompleksową przebudowę drogi – jest to 
trudny temat bo po czasie; 

� nie będzie opóźnienia i nie ma zagrożenia, co do wykonania              
I etapu inwestycji w Jastrzębiu tj. oczyszczalni ścieków; 

� staramy się przyśpieszyć budowę oczyszczalni w Masłońskim 
przypuszczalnie powstanie w roku 2012. 
 

Salę obrad opuścił radny p. K. Szustak. 
 

Po przerwie Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak poprosiła radnego      
p. T. Brymorę o sprecyzowanie wniosku w sprawie konkursu dla 
organizacji pozarządowych. 
Na wniosek Radnego został skierowany do realizacji dla Wójta Gminy 
wniosek, cytuję: „w przyszłości rozszerzyć skład Komisji Konkursowej           
o Radnych i Członków innych Stowarzyszeń”. 
Wynik głosowania: „za” – 12” głosów, „wstrzymujące się” – 2 głosy. 

Na salę obrad powrócił radny p. K. Szustak. 
 

 

Ad. 6 porządku obrad: 
Informacja z przebiegu akcji „Zima”. 

Pisemna „Informacja o przebiegu akcji zimowej na terenie Gminy Poraj           
w sezonie zimowym 2010/2011 roku” – stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu. 
Do tematu głos zabrała radna p. B. Trząskowska-Szcześniak apelując do 
p. Wójta by w specyfikacjach przetargowych były wpisane zobowiązania 
dla Firm, aby do posypywania dróg używały właściwych materiałów. 
 
 

Ad. 7 porządku obrad: 
Analiza sytuacji mieszkańców objętych opieką GOPS w związku z zimą. 

Radni nie wnieśli uwag do pisemnego materiału zapisanego                       
w przedmiotowym punkcie obrad – jak w załączniku nr 10 do protokółu. 
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Ad.8 porządku obrad: 
Projekty uchwał. 

Przewodnicząca Rady p. K. Kaźmierczak poinformowała, że zostały 
uwzględnione sugestie Radnych zgłoszone na Komisjach Rady                    
i wprowadzono korekty do projektów uchwały, które Radni otrzymali 
przed sesją. 
 W oparciu o uchwalony porządek sesji Wiceprzewodniczący Rady         
p. Krzysztof Klimek odczytywał kolejno projekty uchwał i liczył głosy                       
 

w zarządzonych głosowaniach. Projekty uchwał stanowią akta Rady 
Gminy Poraj Nr I-0530. 
 

 

 

 

 

8.1.  
Radni Gminy Poraj 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym  

się” dokonali zmiany Uchwały Nr 159(XXVII)2009 Rady Gminy Poraj           
z dnia 31 marca 2009 roku w sprawie  powołania Rady Społecznej 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej  Gminnego 
Ośrodka Zdrowia w Poraju. 
Wójt Gminy Poraj wyznaczył, jako Przewodniczącą Rady Społecznej 
SPZOZ GOZ w Poraju radną p. Jolantę KOZAK. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokółu z sesji: 
 

U c h w a ł a Nr 28(V)2011 
 
 
 

8.2.  
 Realizując wniosek Komisji Rady Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak  
oddała głos i poprosiła o złożenie wyjaśnień, co do zasadności podjęcia  
uchwały nt. zmiany Planu odnowy miejscowości Poraj. 
Merytoryczny pracownik p. Ewelina Drzewiecka poinformowała, że: 
� uchwała Rady w analizowanym temacie będzie stanowiła załącznik 

do wniosku, jaki złożył Urząd Gminy na remont Gminnego Ośrodka 
Kultury w Poraju, 

� Rada Sołecka wsi Poraj podjęła stosowną Uchwałę w tej sprawie, 
� Radca prawny zatwierdziła analizowany dokument, 
� w najbliższy poniedziałek upływa termin złożenia wniosku 

 o dofinansowanie. 
 

W dyskusji: 
Radna p. B. Trząskowska-Szcześniak zwróciła uwagę na niewłaściwe  
sformułowanie zapisów w projekcie uchwały, które nie odzwierciedlają   
precyzyjnie zapisu. Wskazała, iż wystarczy wpisać do § 1 treść  
dopisanego punktu 5-go bez potrzeby powielania całego Planu.  
Była przeciwna podjęciu uchwały w tym kształcie. 
Radny p. Andrzej Ludwikowski zaapelował do zainteresowanych  
o dokładne analizowanie materiałów na posiedzeniach Komisji. 
Wnioskował o przyjęcie uchwały. 
Radna p. Z. Polak uczuliła by odpowiedzialni za dokumenty pracownicy  
omówili je na posiedzeniu Komisji kierując pytanie do pracownika  
dlaczego dopiero dzisiaj poprawia się dokument skoro przepisy  
Rozporządzenia obowiązywały już w chwili składania wniosku tj. od  
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1 kwietnia 2010 roku. 
Radna p. J. Kozak popierając swoje przedmówczynie apelowała by  
poprawić wszystkie Plany, ponieważ są opracowane dla poszczególnych  
miejscowości, by być przygotowanym na przyszłość. 
Wójt p. Ł. Stachera przyjął sugestie Radnych i poprosił o zatwierdzenie  
przygotowanego projektu w tej formie, jaka została ustalona z Urzędem  
Marszałkowskim. 
15 Radnych zatwierdziło zmiany Planu Odnowy Miejscowości Poraj  
na lata 2009-2015, jak w załączniku nr 12 do niniejszego protokółu: 
 

U c h w a ł a Nr 29(V)2011 
 
 
 

8.3. 
  Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały w sprawie 
 zmiany Uchwały Nr 24(IV)2010 Rady Gminy Poraj z dnia 29 grudnia 
2010 roku w sprawie budżetu Gminy Poraj na rok 2011 i „jednogłośnie”  
podjęli Uchwałę w tej sprawie, jak w załączniku nr 13 do protokółu  
z sesji: 

U c h w a ł a Nr 30(V)2011 
 
8.4.  
Wiceprzewodniczący p. K. Klimek zapoznał uczestników sesji z projektem 
uchwały w sprawie zmiany „Studium”. 
Realizując zgłoszony na początku sesji wniosek p. Radnej o wyjaśnienie 
tematu zmian fragmentów Studium Wójt Gminy poinformował: 

� wychodząc naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców Gminy został 
przygotowany projekt zmiany fragmentów Studium uwarunkowań        
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj, 

� zmiany Studium kosztują określone pieniądze i dlatego 
dopuszczając zmiany do Studium wprowadzamy maksymalną ilość 
punktów umożliwiających mieszkańcom Gminy przeklasyfikowanie 
działek i dopuszczenie terenów pod zabudowę co zostanie 
opracowane przy jednym koszcie, 

� przykładowo w Studium są pasy gdzie 1 działka została 
dopuszczona pod zabudowę a następne nie, lub jest dopuszczonych 
kilka działek a jedna wyłączona z zabudowy, 

� każdy miesiąc powoduje opóźnienia a obowiązujące w tym zakresie 
procedury wymagają dużo czasu stąd szybkie działania i brak 
opracowanego pełnego załącznika do projektu, 

� na mapie zostaną uwzględnione nowe tereny do zabudowy 
mieszkaniowej jednorodzinnej i nowe tereny pod zabudowę 
komercyjną, ponieważ chcemy żeby firmy inwestowały w naszej 
Gminie,  

� będzie analiza i dyskusja nad wnioskami zmieniającymi Studium, 
nad czym pracuje projektantka,  

� wnioski zostaną wyłożone do wglądu zgodnie z obowiązującą 
procedurą w tym zakresie, 

� studium jest nierozerwalne z mpzp i na sesji w miesiącu lutym 
zaproponujemy zmiany Planu. 
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Radni wyrazili niezadowolenie z powodu braku pozostałych załączników 
graficznych do projektu uchwały akceptując złożony co do oczyszczalni      
w Masłońskim. Postulowano również o przełożenie omawianego projektu 
uchwały na następną sesję po konsultacji z projektantem lub wskazanie 
dzisiaj terenów, których zmiany dotyczą. 
Radny p. Jan Duda zgłosił wniosek formalny o przegłosowanie uchwały   
w obecnym kształcie, a radna p. Z. Polak wniosek przeciwny                       
o przeniesienie projektu na następną sesję. 
Wójt Gminy ponownie zaapelował do Radnych by wyjść z inicjatywą           
i naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców i firm, aby budowali na terenie 
Gminy Poraj. Mając na uwadze złe zapisy w Studium i w Planie poprosił  
Radnych o podjęcie uchwały. 
Radna p. J. Kozak zobowiązała Przewodniczącą Rady Gminy, aby                
bezzwłocznie powiadomiła Przewodniczących Komisji Rady o dniu wyłożenia 
Studium. 

15 Radnych „jednogłośnie” poparło wniosek radnej p. J. Kozak. 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak przyjęła takie zobowiązanie                     
i zarządziła głosowanie wniosku zgłoszonego przez p. Z. Polak o zdjęcie 
analizowanego projektu uchwały z porządku dziennego obrad. 
Wynik głosowania: „za” – 2 głosy, „przeciwne” – 6 głosów, „wstrzymujące 

się” – 6 głosów. 

 Radni Rady Gminy Poraj zatwierdzili odczytaną Uchwałę   
w sprawie zmiany fragmentów „Studium uwarunkowań i kierunków  
zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj” jak w załączniku nr 14 
do niniejszego protokółu. 
Wynik głosowania: „za” – 13 głosów, „przeciwne” – 1 głos, „wstrzymujące 

się” – 1 głos: 

U c h w a ł a Nr 31(V)2011 
 
 

Ad.9 porządku obrad: 
Sprawy organizacyjne. 

Przewodnicząca Rady: 
• poinformowała o terminach pracy poszczególnych Komisji Rady: 

rewizyjnej - poniedziałki o godzinie 10-ej, budżetu - wtorek godzinie 
14-a, oświaty - środy o godzinie 13-ej; 

• poprosiła wszystkich Radnych o złożenie numerów kont bankowych 
do biura Rady Gminy w jak najszybszym czasie z uwagi na 
uregulowanie wypłaty diet; 

• zaprosiła na kolejna sesję zaplanowaną w miesiącu lutym 2011 r. 
 
 

Ad.10 porządku obrad: 
Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Przewodnicząca     

p. K. Kaźmierczak zamknęła V sesję Rady Gminy Poraj o godzinie  1650. 
 

Protokolant  
             Przewodnicząca 
         Rady   Gminy   Poraj 

 
    Katarzyna  KAŹMIERCZAK 


